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A folyamatosan érkező hírek-
ből látszik, hogy Alexa György, a 
XVII. kerület országgyűlési képvi-
selője a Parlamentben és a kerü-
letben egyaránt aktív. Parlamenti 
munkája kapcsán leginkább a 
fogyasztóvédelem fejlesztését 
segítő lépéseiről hallunk, itt a ke-
rületben a közlekedés helyzeté-
nek javítása és a távfűtés árának 
csökkentése jelenti tevékenysé-
gének fő irányát. Az év folyamán 
végzett munkájáról kérdeztük ke-
rületünk képviselőjét.

– Mennyire érzi eredményes-
nek képviselői munkáját?

– Úgy érzem, az elmúlt hó-
napokban is mindent megtet-
tem azért, hogy jól képviseljem 
a Rákosmentén élők érdekeit. A 
legnagyobb kerületi problémák 
megoldásán dolgozom. Tavaly 
az általam szervezett közlekedé-
si fórumokkal és a javaslatomra 
elkészült közlekedési tanulmány-
nyal az önkormányzat munkáját 
segítettem. Meg is lett az ered-
ménye, hiszen a nemrég elké-
szült Start 17 program alapját ez, 
a kerület közlekedéséről szóló ta-
nulmány adja. Sikerült azt is elér-
ni, hogy a Pesti úti buszfolyosóról 
szóló, a főváros által kialakított 
EU-s pályázatot a Kormány tá-
mogatja. Így várható, hogy a pro-
jekt megvalósulása és az M0 út 
megépítése valódi javítást jelent 
majd közlekedési gondjainkon. 
A Parlamentben szót emeltem 
Rákoshegy zajvédelme érdeké-
ben is. 

– Nyáron elindítottam kerü-
letünkben a társasházak közös 
képviselőinek klubját, idén már 
kétszer összejöttünk. Elsőként a 
távfűtés árának csökkentésének 
és az energia megtakarításának 
lehetőségeivel foglalkoztunk. Se-
gítségemmel a FŐTÁV Zrt. ötmil-
lió forinttal támogatja egy kerü-
leti társasház energiatakarékos 
referenciaházzá való átalakítá-
sát. Részt veszek kerületi ese-
ményeken, Csekovszky Árpád 
szobrászművészünk halálának 
tízéves évfordulójára emlékező 
konferenciát magam is támogat-
tam. Figyelemmel kísérem a helyi 
önkormányzat munkáját. Rend-
szeresen teszek írásos javasla-
tokat a kerület polgármesterének 
is, igaz, a kerület egészét érintő 
javaslataimra nem reagál. De én 
annak is örülök, ha az egyes la-
kosoknak segíteni próbáló felve-
téseimet igyekszik megoldani. Az 
átfogóbb kérdésekben megtett 
javaslataim közül pedig volt már, 
amit a polgármester figyelembe
vett. Gondolok itt arra, hogy a he-
lyi önkormányzat koncepciót ala-
kítson ki a közlekedés javítására, 
vagy hogy a polgármester vegye 
fel a kapcsolatot a környező kerü-
letek polgármestereivel és párt-
hovatartozástól függetlenül mű-
ködjön együtt velük különböző 
problémák megoldásában. 

– A Parlamentben kezdemé-
nyezésemre ötpárti egyetértés-
sel jött létre a Fogyasztóvédelmi 
eseti Bizottság, amelynek elnöke 
vagyok. Eddigi munkánk sikerét 
jelenti, hogy az Országgyűlés 
jövő novemberig meghosszab-
bította mandátumunkat. Siker-
nek tartom azt is, hogy az elmúlt 
időszakról szóló és az általam 
beterjesztett jelentést a Bizott-
ság egyhangúan fogadta el. A 

kerületben működő nagy áru-
házláncok képviselőinek is meg-
beszélést szerveztem, annak ér-
dekében, hogy az itt élők is minél 
jobb kereskedelmi szolgáltatá-
sokat kapjanak. Rendszeresen 
(minden hónap utolsó csütörtök) 
tartott fogadóóráimon jelentkező 
állampolgári felvetésekkel és pa-
naszokkal is folyamatosan fog-
lalkozom. Önkormányzati frakci-
ónkkal együttműködve, havonta 
hívok meg olyan politikusokat, 
akik Rákosmente számára is fon-
tos döntési lehetőségekkel bíró 
pozíciókban vannak. Vendégünk 
volt már Hagyó Miklós városüze-
meltetési főpolgármester-helyet-
tes, Burány Sándor fejlesztési 
államtitkár, valamint Steiner Pál 
a miniszterelnök fővárosi meg-
bízottja. Ezek a meghívások is 
segítik, hogy minél több döntés-
hozó legyen tisztában helyi prob-
lémáinkkal.

– Azért az országgyűlési képvi-
selő munkája nemcsak helyi dol-
gokkal való foglalkozásból áll. És 
Ön az egészségügy átalakításától 
kezdve több olyan dolgot meg-
szavazott, amelyek helyben sem 
túl népszerűek.

– Évtizedek óta tudjuk, hogy 
nem jól működik az egészség-
ügy, a hálapénztől a kórházak 
katasztrofális állapotáig szinte 
minden probléma köztudott. A 
felsőoktatás eredményei is egy-
re kevesebb versenyképességet 
mutatnak Európa más országa-
ival összemérve. Azt is érzékel-
tük, hogy az eddigi Kormányok-
nak nem volt meg a bátorsága 
valódi, a jövőt szolgáló, de a je-
lenben konfliktust jelentő válto-
zások elindításához.

– Ezekben a kérdésekben is 
az irányadó számomra, hogy mi 
szolgálja a legjobban az ország 
és az itt élők érdekeit. Minden 
egyes alkalommal választanom 
kell a gyáva és gyors politikai 
népszerűségre törekvő politikusi 
magatartás, vagy a különböző te-
rületek és az állampolgárok hely-
zetének hosszú távú javítását 
szolgáló javaslatok támogatása 
között. Én az utóbbit választom, 
mert meggyőződésem, hogy ez 
szolgálja a Rákosmentén élőket. 

Az év végéhez közeledve 
szeretnék minden kerületi pol-
gárnak békés és boldog Kará-
csonyt és Új évet kívánni.

Alexa György országgyűlési képviselő, Hagyó Miklós főpolgár-
mester-helyettes és Kovács Lajos, a Főtáv Zrt. vezérigazgatója a 
XVII. kerületi közös képviselők klubján

Kerületi színházak képviselői  
a Parlamentben

2007. november 20-án tárgyalta az Országgyűlés Kulturális Bizott-
sága a készülő színháztörvény koncepcióját. Mint a bizottság tagja, 
Alexa György XVII. kerületi képviselő meghívta a nyílt ülésre Szabó 
Ágnest, a Gózon Gyula Kamaraszínház igazgatónőjét, és Tímár Ti-
bort, az Ascher Színpad vezetőjét. Meghívást és értesítést kapott az 
eseményről a rákosmenti önkormányzat egyik illetékes tisztségvise-

Mennyire eredményes a képviselő munkája?

lője is, de ő nem élt a részvétel lehetőségével. A bizottsági ülés előtt 
– bevonva a beszélgetésbe Biki Angelika szakértőt is – a képviselő 
úr tájékoztatást kért vendégeitől a kerületi színjátszás lehetőségeiről. 
Főleg a finanszírozás, a pályáztatás nehézségeiről esett szó, de meg-
említésre került a jogdíjak problémája is. A Kulturális Bizottság végül 
népes hallgatóság, neves színészek előtt a Parlament Delegációs ter-
mében kezdte meg munkáját.

Világ és a vége 
Izgalmas színházi produkció-

nak adott otthont november 25-én 
a Dózsa Művelődési Ház. Wass Al-
bert két kisregényéből – a Jönnek 
és az Adjátok vissza a hegyeimet 
– Andrási Attila és Péter Ferenc 
készített egységes színpadi válto-
zatot Világ és a vége címen, me-
lyet a vajdasági Magyarkanizsai 
Udvari Kamara Színház adott elő. 
Az ősbemutatóra 2006. március 
15-én, Szentendrén került sor, azóta közel 50 magyarországi, hat 
erdélyi és négy délvidéki bemutató volt, s rövidesen a Felvidéken 
is vendégszerepelni fognak a művel – mondta el lapunknak And-
rási Attila, aki rendezőként is jegyzi a darabot. D. L.


